

地质灾害与环境保护

DIZHI ZAIHAI

YU

HUANJING BAOHU

(季刊)

1990 年 9 月创刊

中国核心期刊(遴选)数据库源刊
中国学术期刊综合评价数据库源刊

第 30 卷 第 2 期
(总第 119 期)
2019 年 6 月 25 日出版

责任编辑: 谢晔
编 辑: 苟晓慧 贺咏梅
微机排版: 李恭俊
绘 图: 李恭俊
编 务: 黄祖基
封面设计: 方晶晶

目 次

● 地质灾害及防治

- 贵州某公路滑坡变形破坏机制及稳定性评价 熊朝正 石豫川 吉锋 等(3)
软弱夹层顺层岩质滑坡形成机制及稳定性分析 廖德武 程娟(8)
川南红层地区泥石流形成过程与动力特征研究
——以四川省屏山县牛儿包泥石流为例 张彦锋 铁永波 白永健(14)
云南永胜县三道河泥石流活动特征及治理方案 廖晨曦 阿发友 严世群 等(21)
盐亭县崩塌稳定性分析与防治 李振(27)

● 工程地质

- 川中红层水理特性及对无砟轨道变形影响机制分析 敬洪武(35)
区域性活动断裂带对高速公路路线方案的影响与控制
——以康定新都桥至炉霍高速公路为例 陈紫云(41)
基于重庆某高速公路的岩崩落石数值模拟与防护研究 冉永华(52)
河谷区路堑高边坡的病害分析及防护措施 刘一波 唐正光 董文武 等(58)
长宁页岩气田区某丛式井场滑坡变形特征及形成
机制浅析 袁小铭 王双峰(64)
云南某水库大坝工程地质安全评价 罗军尧 蔡小红(72)

● 分析与应用

- 绵阳市普明街道鹏业小区边坡稳定性分析 高文军 毛旦东(77)
含单节理裂隙岩体的单轴压缩试验及数值模拟 汪子华 熊良宵(81)
库水位升降对岸坡稳定性影响研究综述 熊茹雪 许万忠 史丁康(86)

● 技术与方法

- 易发程度指数法在宣州区地质灾害易发区划分中的
应用研究 张刘柱 陈雪梅 郑立博 等(92)
基于 GIS 的元谋县地质灾害地貌特征研究 罗大游 温兴平 张皓楠 等(97)

● 环境治理

- 虎头石煤矿土地整理地表沉陷稳定性评价 刘占梅(101)

● 地下水资源保护

- 安徽省无为地区地下水质量评价 刘中刚 郑涛(107)
《地质灾害与环境保护》征订启事 本刊编辑部(57)
《地质灾害与环境保护》征稿启事 本刊编辑部(71)

期刊基本参数:CN51—1467/P * 1990 * q * A4 * 112 * zh * P * ¥15.00 * 1600 * 18 * 2019—2

本刊主页:<http://dzhb.chinajournal.net.cn>; <http://dzzhyhjhb.periodicals.net.cn>

电子邮箱:dzzh@cdut.edu.cn; dzzhhb@163.com

Journal of Geological Hazards and Environment Preservation

(Quarterly)

Vol. 30

June 2019

No. 2

-
- Evaluation of deformation and failure mechanism and stability of a highway landslide in Guizhou province XIONG Chao-zheng SHI Yu-chuan JI Feng et al. (3)
- Mechanism and stability analysis of soft laminated rock landslide LIAO De-wu CHENG Juan (8)
- Dynamic characteristics and formation process research of debris flow in the red Zone, Southern Sichuan——Take Niuerbao Valley in Pinshan County as an Example ZHANG Yan-feng TIE Yong-bo BAI Yong-jian (14)
- Characteristics and treatment plan of debris flow in Sandaohe river Yongsheng county of Yunnan province LIAO Chen-xi A Fa-you YAN Shi-qun et al. (21)
- The analysis and prevention of the collapse stability in Yanting country LI Zhen (27)
- Water-physical property of Sichuan central redbeds and it's influence on the deformation mechanism analysis ballastless track JING Hong-wu (35)
- The impacts and control of regional active fault on the expressway route plan —taking the Xingduqiao-Luhuo expressway as an example CHEN Zi-yun (41)
- Study on numerical simulation and protection of rock caving based on a expressway in Chongqing RAN Yong-hua (52)
- Disease analysis and protective measures of High slope of road cutting in river valley district LIU Yi-bo TANG Zheng-guang DONG Wen-wu et al. (58)
- Analysis on the deformation characteristics and formation mechanism of a cluster well field landslide in Changning Shale gas field area YUAN Xiao-ming WANG Shuang-feng (64)
- Geological safety assessment of a reservoir dam in Yunnan province LUO Jun-yao CAI Xiao-hong (72)
- Slope stability analysis of Pengye community, Puming street in Mianyang GAO Wen-jun MAO Dan-dong (77)
- Uniaxial compression test of single-joint fractured rock mass considering the influence of thickness and length of joint surface and numerical simulation WANG Zi-hua XIONG Liang-xiao (81)
- Overview of research on the influence of slope stability during reservoir water level rise and fall XIONG Ru-xue XU Wan-zhong SHI Ding-kang (86)
- Application of susceptibility index method in the division of geological hazard prone areas in Xuanzhou district ZHANG Liu-zhu CHEN Xue-mei ZHENG Li-bo et al. (92)
- Study on geomorphological characteristics of geological hazards in Yuanmou county based on GIS LUO Da-you WEN Xing-ping ZHANG Hao-nan et al. (97)
- Surface subsidence stability evaluation of land consolidation in Hutoushi coal mine LIU Zhan-mei (101)
- Quality evaluation of groundwater in Wuwei area of Anhui province LIU Zhong-gang ZHENG Tao (107)